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خبـر ضرب المثل های جهان

تا ریشه در آب است

امید ثمری هست
فارسی

کشور،  وزیر  روستایی  و  شهری  امور  توسعه  و  عمران  معاون  حضور  با 
استاندار فارس، رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر شیراز، شهردار شیراز و 
مدیران شهری تقاطع غیر همسطح دکتر خدادوست با هدف کاهش ترافیک 
خروجی صدرا، افزایش ایمنی تردد شهروندان با اعتبار 64 میلیارد تومان به 

بهره برداری رسید.
به  اشاره  با  کشور  وزیر  روستایی  و  شهری  امور  توسعه  و  عمران  معاون 
اجرا پروژه های شهرداری شیراز گفت: نگاه انسان محور در اجرا پروژه های 

شهری شیراز بسیار ارزشمند است. 
 سرویس خبری/خدیجه غضنفری:

معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور و رئیس سازمان 
دکتر  همسطح  غیر  تقاطع  افتتاح  مراسم  در  دهیاری های  و  شهرداری ها 
و  اقتصادی  لحاظ  از  سختی  بسیار  سال  گذشته  سال  دو  گفت:  خدادوست 
تحریم های ظالمانه و شیوع کرونا در اجرا پروژه ها بود با این وجود روند 

توسعه کشور متوقف نشد. 
از ۷۰ هزار طرح عمرانی و  ادامه داد: در یکسال گذشته بیش  نژاد  جمالی 

پروژه شاخص در سطح کشور به بهره برداری رسیده است.
مهدی جمالی نژاد با بیان اینکه در هفته دولت امسال ۱۸ هزار پروژه کلان در 
سطح کشور افتتاح شده گفت: در دهه فجر امسال بیشترین میزان طرح های 
از ۱۰۰  اعتبار بیش  با  با ۳۰ هزار پروژه  عمرانی در طول 4۲ سال گذشته 

میلیارد تومان در کشور به بهره برداری رسید.
معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور و رئیس سازمان 
شهرداری ها و دهیاری های کشور با اشاره به آغاز ثبت نام شوراها در کشور 
گفت: همه کسانی که نخبه علمی و دانشگاهی هستند باید برای حضور در 

این عرصه مهم ثبت نام کنند.
را تضعیف کنند،  اینکه خیلی ها می خواهند شوراها  به  اشاره  با  نژاد  جمالی 
افزود: حضور پررنگ نخبگان محلی در انتخابات شوراها، تعلق خاطر را در 
بین شهروندان و روستاییان ارتقاء می دهد و این سرمایه اجتماعی را بالا و 

باعث ایجاد امنیت اجتماعی کشور و درنهایت امنیت ملی می شود.

استاندار فارس در این ضمن تقدیر از دست اندرکاران اجرای پروژه تقاطع 
سطح  در  پروژه هایی  چنین  اجرای  گفت:  خدادوست  دکتر  همسطح  غیر 
کلانشهر شیراز در زندگی شهروندان اثرگذار است و سبب تسهیل امور و 

ایجاد رفاه می شود.
است،  برگشت  غیرقابل  سرمایه ای  زمان  اینکه  بیان  با  رحیمی  الله  عنایت 
زمان  خدادوست  دکتر  پل  همچون  اثرگذاری  و  بزرگ  پروژه های  افزود: 

اتلاف شده شهروندان شهر جدید صدرا و شیراز را کاهش می دهد.
استاندار فارس همچنین از معاون وزیر کشور که در این نشست حضور داشت 
خواست که با پیگیری مشکلات استخدامی نیروهای شرکتی شهرداری سبب 

ایجاد رضایتمندی اجتماعی و تلاش مضاعف خواهد شد.
رحیمی خواهان تخصیص واگن ها به مترو شیراز متناسب با کلانشهر های 
دیگر شد و اظهار کرد:شیراز بیشترین طول قطار شهری در بین کلانشهرهای 
کشور بعد از تهران را دارد و شهرداری نیز تلاش می کند خط دو مترو را تا 

پایان دولت به پایان برساند.
از  یکی  در  پروژه  این  اجرای  گرفتن  قرار  اینکه  بیان  با  شیراز   شهردار 
ورودی های پرترافیک شهر از سمت شمال غرب سختی های را در مسیر اجرا 
در پی داشت نیز گفت: جریان داشتن ترافیک و در عین حال فعال بودن 
پروژه باعث شد که با تمهیدات لازم و ملاحظات فنی، پروژه با کیفیت لازم 

به نتیجه رسید. 
 حیدر اسکندرپور با اشاره به نقش اثرگذار چپ گرد تقاطع غیر همسطح 
پل  این  افتتاح  با  افزود:  این شهر جدید  ترافیک  ورودی صدرا در کاهش 
به  صدرا  ورودی  ایمن  تردد  شاهد  و  می شود  برطرف  محور  این  ترافیک 

شیراز خواهیم بود. 
او همچنین با بیان اینکه امسال پروژه های زیادی به ویژه در حوزه فضای سبز 
اجرا شد، به گونه ای که بیش از یک مترمربع به سرانه سبز شیراز افزوده شد 
گفت: تمام میادین و بلوارهای اصلی ۱۱ منطقه این کلانشهر بهسازی شدند.

شهردار شیراز خاطرنشان کرد: امسال تپه های مشرف به شیراز درختکاری 
شدند و در ایام نوروز نیز فضای شهر با گل کاری های وسیعی که در سطح 

شهر انجام شده شرایط مطلوبی را برای همشهریان رقم خواهد زد .
به گفته شهردار شیراز در سال جاری بیش از ده پروژه بزرگ و ده ها پروژه 
در  که  فعلی  روند  با  که  است  شد  اجرایی  مختلف  مناطق  در  را  کوچک 
شهرداری طی می شود در فصل بهار پروژه های بسیار خوبی به بهره برداری 

می رسد .
 اسکندرپور با اشاره به پروژه نورپردازی معابر و تقاطع های شهر شیراز در 
راستایی بازآفرینی و زنده سازی فضای شهری گفت: تاکنون بیش از یکصد 

میلیارد تومان درخصوص نورپردازی تقاطع ها و میادین هزینه شده است.

چالش های  با  شهرداری  امروزه  گفت:  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  رئیس 
اقتصادی زیادی برای پیشبرد پروژه های عمرانی روبرو است و به سرانجام 

رساندن آنها در شرایط کنونی شایسته تقدیر است.
عبدالرزاق موسوی تأمین منابع مالی در شرایط کنونی را کار بسیار سخت و 
پیچیده ای ارزیابی کرد و افزود: ما زمانی که می خواهیم در شورا عوارضی 
را وضع کنیم به خوبی می دانیم که با چه شرایطی روبرو هستیم روبروی ما 
مردمی هستند که با چالش های عدیده اقتصادی دست و پنجه نرم می کنند 
به  باید پروژه ها را  نام شهرداری است که  به  و در آن سو هم مجموعه ای 
سرانجام رسانده و در این مسیر بخش زیادی از بار دولت را باید به دوش 
بگیرد. وی مدیریت منابع مالی و اجرای پروژه های عمرانی در چنین شرایطی 

را کار بسیار دشواری ارزیابی کرد. 
عضو کمیسیون اقتصاد و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر شیراز گفت: 
خودمان  کرده ایم،  مطرح  را  انسان محوری  شعار  که  شورایی  عنوان  به  ما 
گزارش  پاسخگویی،  ضمن  می کنیم  سعی  و  می دانیم  مردم  پاسخگوی  را 

فعالیت هایمان را به آحاد جامعه ارائه کنیم.
موسوی با بیان این که فعالیت های شورای پنجم برنامه محور بوده است تصریح 
گرد: در همان ابتدای کار رویکردهای شورا مشخص شد و مبانی شهر انسان 
محور تعریف گردید و برنامه پنج ساله ای با ویژگی ها و شاخص های جدید 
از  پس  یکی  شهرداری  پروژه های  زمان  مرور  با  امروز  شد.  تعریف  کمی 
دیگری آماده بهره برداری می شوند و این حاصل همان برنامه ریزی ها است.

پیگیری های  با  اظهار داشت: خوشبختانه  اسلامی شهر شیراز  رئیس شورای 
را  مشکلات  این  از  بخشی  می تواند  که  شده  صادر  بخشنامه ای  شده  انجام 

برطرف سازد.
شهرداری  شرکتی  نیروهای  تکلیف  تعیین  کنار  در  داشت:  اظهار  موسوی 
خواستار روشن شدن وضعیت آیین نامه مصوب مجلس شورای اسلامی هستیم 
زیرا دو هزار پست خالی در شهرداری شیراز وجود دارد که باید وضعیت 

آنها مشخص شود.
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر شیراز با اشاره 

به حضور معاون وزیر و رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور، در 
این مراسم  نیز گفت:  اگر نمایندگان شما در شورای شهر مصوب می کنند 
که نام قهرمانان ملی در عرصه های مختلف علمی و دوران دفاع مقدس بر 
تارک شهر می درخشد، فرزندان شما نیز در مجموعه بزرگ شهرداری اجرای 

این پروژه ها را رقم می زنند.
که  می کنم  اعلام  شهامت  با  و  هستم  خوشحال  امروز  افزود:  قائدی  نواب 
موضوع  این  که  نیست  شهر  بعدی  تک  توسعه  دنبال  به  شهری  مدیریت 
در تعریف و اجرای پروژه های یکصد و بیست و دوگانه شهر شیراز دیده 

می شود.
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر شیراز اظهار  
کرد:  اگر با ساخت تقاطعات  روح و روان همشهریان را آزرده کرده ایم 
امروز با نورپردازی ها و ایجاد فضاهای شهری مفرح در زیر این تقاطعات 

آرامش را به شهر برگردانده ایم.
قائدی افزود: اگر شهروندان ما در شمال شهر فضای پیاده راه سلامت چمران 
جنوبی را در اختیار دارند امروز نیز شاهد اجرای پروژه پیاده راه سلامت در 

بلوار احمد بن موسی در جنوب شیراز و پیاده راه سلامت در بلوار طلاییه 
هستیم.

رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورای شهر شیراز اظهار 
کرد: امروز شهروندان شاهد اجرای پروژه بزرگ پردیس سینمایی در جنوب 
و در میدان کوزه گری و فرهنگسرای معلولین برای اولین بار در سطح کشور 
بلوار نصر  تئاتر در  احداث سالن  اجرای  در پارک جوان و همچنین شاهد 

هستند.
تقاطع  اجرای  به ضرورت  اشاره  با  فنی و عمرانی شهرداری شیراز   معاون 
غیر هم سطح دکتر خدادوست نیز  در این مراسم گفت: این محل یکی از 
پرترافیک ترین مناطق شهر است و از بهترین مشاوران و طراحان در اجرای 

این پروژه استفاده کردیم. 
اسماعیل صالحی ادامه داد: تا ابتدای امسال این پروژه تنها ۱۵ درصد رشد 
داشت اما در طول ۱۱ ماه گذشته ۸۵ درصد مابقی آن به رغم انبوه مشکلات 

پیش رو اجرا و امروز شاهد رونمایی از این پروژه هستیم.  
نیاز  و  تحریم ها  به  توجه  با  فنی و عمرانی شهرداری شیراز گفت:  معاون   
کامل  طور  به  پروژه  این  طراحی  زمان  از  برهه ای  در  اروپایی  قطعات  به 
تغییر کرد و با استفاده از متخصصین داخلی این کار انجام شد چرا که اگر 

می خواستیم معطل تأمین قطعات شویم پروژه یکسال به تأخیر می افتاد. 
این  جز  افزود:  نیز  محل  در  تأسیسات  جابجایی  مشکلات  به  اشاره  با  وی 
به  امسال  ابتدای  تا  که  داریم  دیگری   بزرگ  پروژه های  هم  هنوز  پروژه 

بهره برداری می رسد .
محله  در  محمدی   نوید  هکتاری   ۷ پارک  افتتاح  مراسم  در  شیراز  شهردار 
کشن واقع در شهرداری منطقه چهار گفت: ما در شهرداری و شورا رویکرد 
جدیدی داشتیم و آن احترام به بزرگان شهر و کسانی است که مردم به آنها 
احترام می گذارند و اگر این نامگذاری صورت گرفته نشانه توجه و اهتمام 

نمایندگان شما در شورا به بزرگان شما است. 
حیدر اسکندرپور گفت: پروژه پارک نوید محمدی از قهرمانان ملی کاراته 
قرار بود پیش از این افتتاح شود اما به دلیل برخی کمبودها قبول نکردم و 

گفتم که باید این مشکلات برطرف شود و امروز پس رفع مشکلات این 
پارک افتتاح شد، اما هنوز هم معتقدم کار تمام نشده و این پارک نیازمند 

امکانات ورزشی و نورپردازی بیشتری است. 
شهردار شیراز در مراسم افتتاح نورپردازی تقاطع غیر هم سطح شهدای کشن 
نیز گفت: ما در شیراز ظرفیت های معطل مانده ای داشتیم که  یکی از این  

ظرفیت ها منظر شب شیراز است.
حائز  بسیار  منظر شب  شهرسازی  مباحث  در  داد:  ادامه  پور  اسکندر  حیدر 
اهمیت است چون برخی به دلیل شغلشان شب ها در حال فعالیت هستند  و 

زیبایی شب ها در روح و روان مردم تأثیر دارد. 
ما پروژه های شاخصی در حوزه زیباسازی شهر  ارتباط  این  افزود: در  وی 
دیدیم که شامل نورپردازی برخی پروژه ها  از جمله تقاطع ها، میادین و معابر 

اصلی شهر است. 
در  امنیت  رفتن  بالا  کنار  در  شب  منظر  زیباسازی  داد:  ادامه  پور  اسکندر 
از  یکی  این  و  می شود  شهر  برای  جدید  جذابیت  ایجاد یک  باعث  شب ها 

رویکردهای جدید در شهرهای دنیا است.

پروژه های  اجرای  شاهد  شهر  مختلف  نقاط  در  امسال  داشت:  اظهار  وی 
نورپردازی زیادی بودیم به گونه ای که در یک مورد نورپردازی میدان ا. تا 
میدان نمازی به طور کامل جدید شده است و این هفته  هم شاهد رونمایی از 

نورپردازی پل کابلی ولیعصر )عج( خواهیم بود. 
زیباسازی روز  به  باید   معتقدیم همانگونه که  اینکه  بیان  با  شهردار شیراز 
دوره  این  در  افزود:  شود،  توجه  هم  شب  نورپردازی  به  باید  شود  توجه 
مدیریت شهر شیراز موفق ترین نورپردازی شب های شیراز را داشتیم و در 
حوزه فضای سبز نیز نه تنها با یک تغییر بلکه با یک تحول عظیم روبرو 
بودیم و  هر شهروند از هر کدام از میادین و معابر شهر عبور کند شاهد این 
تحول در حوزه فضای سبز می شود و تا روز شیراز شاهد تغییرات بیشتری در 

این حوزه ها خواهیم بود. 
باز  شهری  مدیریت  دوره  این  در  ما  مشخص  رویکرد  گفت:  اسکندرپور 
زنده سازی فضاهای مرده شهری است که زنده سازی آنها بر روح و روان 

شهروندان اثر دارد.
افتتاح فضای شهری حاشیه  مراسم  نیز در  منطقه 4 شیراز  ادامه شهردار  در 
تقاطع عدالت  گفت: این مکان به وسعت ۳۵۰۰ مترمربع یک فضای رها شده 
بود که باعث بروز معضلاتی شده بود و با توجه به مجاورت آن در حاشیه 

ایستگاه مترو می تواند اثرگذاری خوبی داشته باشد. 
فضا  این  ویژگی های  از  دیگر  یکی  کرد:  تصریح  زاده  رستم  الصالح  عبد 
استفاده از مبلمان خاص شهری و اتصال آن به پیاده راه دو کیلومتری حاشیه 

بلوار رحمت است. 
 شهردار منطقه چهار شیراز در مراسم افتتاح بوستان نوید محمدی نیز گفت: 
این پارک به مساحت ۷ هکتار با کاربری ورزشی و تفریحی احداث شده که 
از جمله امکانات آن می توان به ۲ و نیم کیلومتر مسیر دوچرخه سواری، زمین 
چمن مصنوعی، زمین برای ورزش های نوین مانند ورزش پتانک، بدمینتون 

و یک سکوی هزار متری برای ورزش همگانی است. 
رستم زاده اظهار داشت: در سطح منطقه چهار شیراز در حوزه  انسان محوری  
دو بوستان با  ۳ هکتار وسعت در خیابان فاخته و سفیر در حال انجام است.  

ناظر شورای شهر در منطقه 4 شهرداری  رئیس کمیسیون هوشمندسازی و 
شیراز هم در مراسم افتتاح فضای شهری حاشیه تقاطع عدالت گفت: در طول 
۳ سال گذشته هر گاه از این محل عبور می کردیم شاهد یک فضای مرده 
شهری بودیم و امروز شاهد تبدیل یک فضای مرده به یک فضای مثبت و 

زنده شهری بودیم. 
طراحی  زمینه  در  گذشته  از  مردم  گلایه های  از  یکی  افزود:  دودمان  لیلا 
ایستگاه های اتوبوس بود که یکی از ویژگی های این محل قرار گرفتن یک 

ایستگاه منحصر به فرد با طراحی خاص در این محل بودیم. 
در  اما  است  پروژه کوچک  این  کنند  تصور  برخی  شاید  البته  افزود:  وی 
به  را  بیشتری  رضایت مندی  کوچک  پروژه های  گاه  شهری  جامعه شناسی 

دنبال دارند و این رضایت مندی است که مهم است. 
چنین  زمانی که  نیز گفت:  محمدی  نوید  بوستان  افتتاح  مراسم  در  دودمان 
است  نظر  اول کارآمدی آن مورد  ایجاد می شود در وهله  زیبایی  فضاهای 
کارآمدی  است  معلوم  آن  مشخصات  به  توجه  با  محمدی  نوید  پارک  و  

خود را دارد. 
عضو شورای شهر شیراز تصریح کرد: در این راستا به عنوان مثال اگر ما 
و  بگیریم  تحویل  فرهنگی  انسان  داریم  انتظار  می سازیم  کتابخانه  جایی  در 
زمانی هم که چنین فضایی برای ورزش می سازیم انتظار داریم  انسان هایی 

ورزشکار تربیت کنیم.
اجرای 20 پروژه نورپردازی در سطح شیراز

از  رونمایی  مراسم  در  شیراز   شهرداری  شهری  خدمات  معاون  ادامه  در 
نورپردازی  پل شهدای کشن نیز گفت: یکی از اتفاقات خوب در زیباسازی 
شهری بحث روشنایی و نورپردازی است و ما به  دنبال آن هستیم شب های 

شیراز را زیباتر ببینیم و  کارهای خوبی در این زمینه انجام شده است. 
محمد رضا محمدحسن پور افزود: در همین راستا برای زیباسازی شب های 
شیراز ۲۰ پروژه نورپردازی با اعتباری بالغ بر ۱۲۰ میلیارد تومان در حال 
بهره برداری  به  شیراز  روز  تا  هم  مابقی  و  شده  افتتاح  برخی  که  اجراست 

می رسد. 
رئیس کمیسیون گردشگری و زیارت و ناظر شورای شهر شیراز در سازمان 
سیما، منظر و فضای سبز شهرداری شیراز هم در این مراسم گفت:  به رغم  
مشکلات اقتصادی شهرداری سعی دارد با اجرای چنین پروژه هایی موجب 

ایجاد روحیه امید در دل مردم شود. 
این مدت توانسته به وعده های  افزود: مدیریت شهری طی  سولماز دهقانی 
پروژه  تومان  میلیارد   ۱۰۰ از  بیش  اجرای  و  کند  عمل  خوبی  به  خود 
نورپردازی که هم اکنون در حال انجام به اندازه اجرای یک کلان پروژه 

عظیم شهری اقدام کند. 

با حضور معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور در شیراز صورت گرفت؛ 

افتتاح تقاطع غیر همسطح دکتر خدادوست 
با هدف کاهش ترافیک خروجی صدرا و افزایش ایمنی تردد شهروندان 

به مناسبت عید مبعث صورت گرفت؛ 

افتتاح بوستان نوید محمدی )قهرمان فقید کاراته المپیک و جهان( نورپردازی 
تقاطع شهدای کشن در منطقه چهار شیراز


